
  

Zápis z 278. zasedání Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě  

konaného dne 20. 3. 2018 v Opavě 

 

Přítomni:  Hosáková, Kaleja, Sedlář, Rykalová, Verner, Vojtal, Chromčáková, Kováč, Robenek, 

Siostrzonek, Rabasová, Durczak, Urbanec, Majerová 

Omluveni:  Bernatík, Skácelík, Kvíčala, Mučková, Kupčík, Pavlík, Pilát, Turečková 

Hosté: Tuleja, Růžičková, Engliš 

   
 

PROGRAM: 

1. Legislativní záležitosti 

a. Vyhodnocení Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, 

vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti Slezské univerzity v Opavě pro 

rok 2017 (Bilanční zpráva 2017) 

b. Zpráva o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 

Slezské univerzity (ZoVH) 

c. Návrh na podání žádosti o institucionální akreditaci pro bakalářské, navazující 

magisterské a doktorské studijní programy v oblasti vzdělávání Matematika 

2. Ekonomické záležitosti 

a. Návrh rozpočtu Slezské univerzity v Opavě na rok 2018 a střednědobého výhledu  

na roky 2019 a 2020 

b. Základní rozpis příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 

2018 

3. Studijní záležitosti 

a. Podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářském, navazujícím magisterském  

a doktorském studijních programech Matematika – Informace o 2. kole přijímacího 

řízení pro akademický rok 2018/2019 

4. Různé 

 

 

 
PhDr. Vojtal přivítal přítomné hosty a členy senátu. Seznámil členy senátu s programem jednání. Všichni 

s programem souhlasili. Prohlásil senát za usnášeníschopný. Je přítomno 14 členů senátu. 

 

1.  Legislativní záležitosti 

a. Vyhodnocení Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, 

vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti Slezské univerzity v Opavě  

pro rok 2017 (Bilanční zpráva 2017) 

 

Rektor:  Informoval, že se jedná o materiál, který AS SU pouze projednává, nicméně je velmi důležitý. 

Konstatoval, že SU zvažuje požádat v některých oblastech vzdělávání o institucionální akreditace a jedním 

z kritérií ke zdárné akreditaci je vyhodnocení stávajícího strategického plánu. Při naplňování jednotlivých 

cílů bylo čerpáno z podkladů zaslaných součástmi.  



  

 

Engliš: Konstatoval, že je pravidlem, že univerzita má strategický záměr a také se každý rok dělají jeho  

aktualizace. K tomuto materiálu se AS SU nikdy nevyjadřoval, nicméně dospěli k závěru, že je vhodné, aby 

o tomto byl AS SU informován a měl možnost se vyjádřit. 

 

Diskuze: 

Rykalová: Vznesla dotaz, kdo je cílovým recipientem tohoto textu. 

  

Engliš: Informoval, že cílový recipient není. Jedná se o dlouhodobý záměr, a univerzita by se měla starat  

o jeho aktualizace.  

 

Rykalová: Vznesla dotaz, na koho se má obrátit v případě nějakých námětů k doplnění materiálů či dotazů. 

 

Rektor: Doplnil, že je možné náměty či dotazy směřovat přímo na něj či na prorektora Engliše. Nejedná se 

o uzavřený dokument, je možné do něj zasahovat. 

 

Rykalová: Vznesla dotaz, zda jsou zde uvedeny všechny studijní programy v rámci OP3V nebo se jedná 

pouze o výběr, jelikož tam některé postrádá. Domnívá se, že výčet není kompletní. 

 

Rektor: Sdělil, že při tvorbě materiálu vycházeli z podkladů součástí. Je možné, že program nebyl ještě 

realizován, proto zde není uveden. Bude prověřeno a případně doplněno.  

 

Urbanec: Vznesl dotaz – v oblasti 5 bod 2 - je zde uveden počet zahraničních pracovníků 37, nyní 38, zda 

jsou sem zahrnuti Slováci a kolik z celkového počtu jsou Slováci. 

 

Engliš: Informoval, že Slováci jsou zde zahrnuti. V dalším materiálu Zpráva o vnitřním hodnocení je přesné 

rozdělení dle národností.  

 

Návrh usnesení 

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě bere na vědomí a souhlasí s Vyhodnocením Plánu realizace 

Strategického záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí 

činnosti Slezské univerzity v Opavě pro rok 2017 (Bilanční zpráva 2017)  

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

14     0     0 

 

b. Zpráva o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 

Slezské univerzity (ZoVH) 

 

Rektor: Informoval, že se jedná o materiál, který budeme potřebovat v souvislosti s podáváním 

institucionální akreditace. Konstatoval, že se jedná o zcela nový materiál. Informoval, že jsme se inspirovali 

materiály zpracovanými jinými vysokými školami. 

 

Engliš: Doplnil, že tento materiál je požadován novelou vysokoškolského zákona a je podmínkou, abychom 

mohli žádat o jakékoli akreditace. Má obsahovat souhrn dosažených kvalitativních výstupů vysoké školy.  

Tento materiál byl projednán ve vedení univerzity, v kolegiu rektora, v Radě pro vnitřní hodnocení a také 

per rollam Vědeckou radou SU bez připomínek. AS SU tuto zprávu definitivně schvaluje. Po schválení ještě 

ze zákona materiál projednává Správní rada SU, která proběhne 26. 3. 2018. 

 



  

Diskuze: 

Sedlář: Podotknul, že v materiálu chybí informace, kdo materiál zpracoval a k jakému datu.  

 

Engliš: Informoval, že oficiálním zpracovatelem je ze zákona Rada pro vnitřní hodnocení. Grafickou úpravu 

provedl Mgr. Martínek. Tuto informaci není problém do materiálu doplnit. 

 

Sedlář: Konstatoval, že by mělo být zřejmé, na koho se obrátit v případě dotazů k materiálu. 

 

Engliš: Reagoval, že na str. 4 je informace, že bylo projednáno a schváleno správní radou, je zde možné 

také doplnit informaci,  že bylo předloženo radou pro vnitřní hodnocení a schváleno na jejím zasedání dne 

13. 3. 2018. 

 

Rykalová: Vznesla dotaz na str. 27 k tabulce zahraničních zaměstnanců – konstatovala, že je velmi 

přehledná, ale zda-li nedošlo ke zkreslení informací. Spoustu let měli na fakultě rakouského zaměstnance, 

který ukončil pracovní poměr k 31. 8. 2017 a není zde zahrnut. 

 

Engliš: Konstatoval, že zváží zahrnutí položky Rakousko, a že je těžké rozhodnout jaké kritéria sledovat, 

zda má mít osoba smlouvu na dobu neurčitou, zda ji má mít na rok či tři roky. 

 

Tuleja: Konstatoval, že tato informace bude ověřena. 

 

Rykalová: Vznesla dotaz na str. 30 závěr – je zde zmíněno, že mezi silné stránky patří motivace existenčních 

systémů  podporující publikační aktivity. O jaké motivační systémy jde? 

 

Engliš: Informoval, že existuje tzv. impakt fond, kde se objevují publikace v impaktovaných časopisech, 

dále jsou to stipendijní programy, cena děkana pro studenty a také pro akademické pracovníky. Na  FVP 

mají hodnoticí tabulky a výsledky jsou promítnuty do osobního hodnocení apod., na FPF využívají také 

impakt fond. Také za schválený grant i podanou žádost o grant jsou motivační odměny udělovány. 

 

Návrh usnesení 

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Zprávu o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, 

tvůrčí a s nimi souvisejících činností Slezské univerzity (ZoVH) 

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

14     0     0 

c. Návrh na podání žádosti o institucionální akreditaci pro bakalářské, navazující 

magisterské a doktorské studijní programy v oblasti vzdělávání Matematika 

 

Rektor: Konstatoval, že je rozhodnuto, že institucionální akreditace bude podána a proto vede SU všechny 

kroky k tomu, aby tak mohlo být učiněno. Bude podána v oblasti matematika a byla oslovena FPF, aby byla 

podána také za oblast historie a fyzik. Na zvážení bylo podání také v oblasti tvůrčí fotografie, ale bohužel 

v této oblasti nejsme schopni pokrýt celou oblast studijních oborů.  

 

Engliš: Doplnil, že jsme nastavili procesy, aby institucionální akreditace mohla být podána. Po schválení 

AS SU bude předloženo rektorovi a ten předá k projednání Radě pro vnitřní hodnocení a nakonec Vědecké 

radě SU. Pak bude zpracována žádost. Potom může být zasláno na NAÚ. 

 

 

 



  

Diskuze: 

Urbanec: Vznesl dotaz - na str. 2 – je uvedeno, že je uskutečňován na jedné součásti. Domnívá se, že část 

předmětů, které jsou vyučovány na fyzice, jsou vyučovány i na matematice. 

 

Engliš: Upřesnil, že studijní program Matematika je pouze na MÚ. Jednotlivé předměty tady nehrají roli. 

 

Návrh usnesení 

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje návrh na podání žádosti o institucionální akreditaci 

pro bakalářské, navazující magisterské a doktorské studijní programy v oblasti vzdělávání Matematika 

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

14     0     0 

 

2. Ekonomické záležitosti 

a. Návrh rozpočtu Slezské univerzity v Opavě na rok 2018 a střednědobého výhledu  

na roky 2019 a 2020 

b. Základní rozpis příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 

2018 

 

Rektor: Konstatoval, že co se týče rozpočtu, je oproti loňskému roku trochu upraven, aby byl co nejstručnější 

a vedle toho jsme pro vás připravili druhý materiál, který nechápeme jako rozpočet, ale základní rozpis 

příspěvků a dotace součástem. Informoval, že základem pro sestavení rozpisu i návrhu rozpočtu bylo 

rozdělení finančních prostředků, které jsme dostali v rámci rozpočtového okruhu 1 a 2. Byla převzata 

ministerská pravidla, a ta byla aplikována na jednotlivé součásti. Proti loňskému roku došlo k drobné změně, 

a to, že je zde zakomponována zaměstnanost absolventů. Vedoucí součástí s těmito materiály souhlasili, 

Kolegium rektora také nemělo připomínky. 

 

Kvestorka: Doplnila, že na základě zákona o rozpočtové odpovědnosti jsme povinni takto rozpočet sestavit. 

Vycházeli jsme ze vzoru z loňského roku a došlo k dílčím úpravám. Do tohoto materiálu jsou zahrnuty 

náklady a výnosy podle účetní osnovy, kterou používáme a následně nákladová stránka je doplněna stránkou 

výnosy. Oddělili jsme zvlášť investiční zdroje a udělali jsme z toho samostatný rozpočet investic a poslední 

částí rozpočtu je zpracovaný střednědobý výhled na dva následující roky, jak to vyžaduje zákon.  

 

Diskuze 

Tuleja: Konstatoval, že se obtížně plánuje výhled na roky 2019 a 2020, když nevíme jaké budou výhledy 

z MŠMT na příští roky.  

 

Návrh usnesení 

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje návrh rozpočtu Slezské univerzity v Opavě na rok 

2018 a střednědobého výhledu na roky 2019 a 2020 

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

14     0     0 

 

 

 

 

 



  

Návrh usnesení 

Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Základní rozpis příspěvku a dotace součástem Slezské 

univerzity v Opavě pro rok 2018 

 

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

14     0     0 

 

 

3. Studijní záležitosti 

a. Podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářském, navazujícím magisterském a 

doktorském studijních programech Matematika – Informace o 2. kole přijímacího 

řízení pro akademický rok 2018/2019 

 

Sedlář: Konstatoval, že podmínky jsou stejné jako pro první kolo. Došlo ke změnám dat. Chybí zde anglická 

verze, jelikož by studenti nestihli vyřídit potřebné dokumenty k přijetí. 

 

Diskuze: 

Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 

 

Návrh usnesení 

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářském, 

navazujícím magisterském a doktorském studijních programech Matematika – Informace o 2. kole 

přijímacího řízení pro akademický rok 2018/2019 

 

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

14     0     0 

 

4. Různé 

 

Siostrzonek: Informoval, že na FPF se uskutečnila akademická obec, které se zúčastnil rektor. 

Uvítal by častější konání takových akcí, jelikož zde dochází ke komunikaci, což zabraňuje vzniku 

nedorozumění apod. 

 

Rektor: Sdělil, že se takovýmto akcím nebrání a je nakloněn diskuzím či jednáním. Informoval, že 

nabídl účast na kolegiích děkana, pokud však bude pozván. Pozvánku však obdržel pouze z OPF.  

 

Siostrzonek: Vznesl dotaz – zúčastnil se komise při Magistrátu města Opavy, kde se projednávaly 

příspěvky na kulturu obecně. Každým rokem získáváme nějaký příspěvek na SU na činnosti, které 

se mají sepsat. V letošním roce jsme obdrželi 250 tis., které jsou určeny pouze na dva festivaly. 

Dále podotknul, že byl natočen úžasný film o Grygarovi, kde bylo na konci poděkováno městu  



  

za příspěvek, který jsme neobdrželi. Zda neexistuje nějaká cesta, jak podpořit takovéto umělecké 

dílo, které vypovídá o tvůrčí činnosti na SU. 

 

Tuleja: Konstatoval, že byl také velmi rozčarován po rozhodnutí zastupitelstva, že schválili pro SU 

pouze částku 250 tis. 

 

Příští zasedání Akademického senátu Slezské univerzity se bude konat 10. 4. 2018 ve 13 hodin 

v Opavě. 

 

 

Zapsala: 

Zuzana Moravcová 

Za správnost: 

PhDr. Petr Vojtal 

  



  

 

 

Slezská univerzita v Opavě 

Akademický senát 

 

U S N E S E N Í 

 

z 278. zasedání AS SU konaného dne 20. 3. 2018  
 

1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě bere na vědomí a souhlasí s Vyhodnocením Plánu 

realizace Strategického záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové a inovační, umělecké  

a další tvůrčí činnosti Slezské univerzity v Opavě pro rok 2017 (Bilanční zpráva 2017)  

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Zprávu o vnitřním hodnocení kvality 

vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností Slezské univerzity (ZoVH) 

3. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje návrh na podání žádosti o institucionální 

akreditaci pro bakalářské, navazující magisterské a doktorské studijní programy v oblasti 

vzdělávání Matematika 

4. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje návrh rozpočtu Slezské univerzity v Opavě 

na rok 2018 a střednědobého výhledu na roky 2019 a 2020 

5. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Základní rozpis příspěvku a dotace součástem 

Slezské univerzity v Opavě pro rok 2018 

6. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Podmínky pro přijetí ke studiu 

v bakalářském, navazujícím magisterském a doktorském studijních programech Matematika – 

Informace o 2. kole přijímacího řízení pro akademický rok 2018/2019 

 

 

 

 

 

 

PhDr. Petr Vojtal 

                                                             místopředseda AS SU 


